
Algemene Beschouwingen 

 

Van Waarde 
Bij de start van deze bestuursperiode spraken wij als PvdA fractie uit dat wij de Kwaliteit van 
leven als uitgangspunt voor ons handelen nemen. Dat geldt voor alles: mensen, maar ook voor 
plant en dier en zelfs voor procedures en ons bestuurlijk werk. Kwaliteit en zorgvuldigheid 
komt ons trouwens zelf ook weer ten goede. 
Dit uitgangspunt komt dus bij alle items terug, maar vooral bij waterkwaliteit. 
 
Stukken:  
Goed beleid 2015 

Complimenten voor het begrotingsbeheer:  
HDSR sluit 2105 met een overschot af. 
Altijd fijn dat er weer wat valt te verdelen 
Toch willen we ook onze zorgen uitspreken. 
 

Beschouwing 
Zorgen dat de investeringen achterblijven  

Zorgen over een van de oorzaken van het overschot: achterblijven de investeringen. 
Het mag niet zo zijn dat omdat medewerkers hun goede krachten inzetten voor de 
grote projecten, de kwaliteit van het dagelijks onderhoud en vernieuwing niet meer 
optimaal uitgevoerd worden. 

 
Kwaliteit van Besluitvorming 
Zorgen over de kwaliteit van de besluitvorming.  
Voorbeelden 
De Schriftelijke besluitvormingsstukken bij de E-magazines ontbreken 
In het Bestuursvoorstel inzake de jaarstukken staat in dictum 1 het volgende:  
Het AB wordt voorgesteld de jaarstukken in de vorm van het E-magazine vast te stellen met 
daarin opgenomen de jaarrekening 2015. 
Het E-magazine is echter alleen digitaal in te zien. Het blijken lastige stukken te zijn om in te 
navigeren en te zoeken. Wij willen dat dat beter wordt. Het college zou daar naar kijken. Onze 
suggestie: geef het AB een besluitvormingsversie en maak na de besluitvorming een 
publieksversie. Zo gaat het bijvoorbeeld bij AGV. 
We hebben de bedoeling van de wetgever aan onze zijde. 
In art. 73b van de Waterschapswet is het volgende bepaald:   Een ieder kan op verzoek een 
papieren afschrift verkrijgen van de besluiten van het waterschapsbestuur die algemeen 
verbindende voorschriften inhouden. Het afschrift wordt verstrekt tegen ten hoogste de kosten 
van het maken van het afschrift. 

Vage AB- besluiten 
In de voorjaarsnota is het fraaie nietszeggende besluit geformuleerd “in te stemmen met de 
ambities en dekkingsmogelijkheden voor de begrotingsjaren 2017-2020”. 
Dat is een zeer ruim besluit waarin we in feite als AB zeggen: DB ga uw gang de komende 
jaren tot en met 2020. Wij willen daarom voor dit soort algemene beleidsstukken voortaan 
veel preciezere besluiten voorgelegd krijgen, opdat we als AB weten waar nu in feit ja tegen 
zeggen.   



 
Ontbreken regels omtrent subsidies en bestemmingsreserves 
We hebben getracht uit te zoeken waar regels omtrent subsidies zijn te vinden, zoals de 
impulsregeling bij WINNET. Er is niets over te vinden op het internet of de website van 
HDSR. Het gaat hier om openbare middelen. Daar moet toch een openbare regeling voor te 
vinden zijn. Sterker, als AB kennen we de regeling niet eens. Dit geldt ook voor 
bestemmingsreserves. 
 
Presentatie alternatieven kan beter 
In diverse stukken wordt toegeredeneerd naar één oplossing, er vanuit gaande dat het AB de 
voorgeschiedenis goed genoeg kent. Dat hebben we gezien bij de RWZI- Utrecht maar ook bij 
de zoetwaterdoorvoer door ons gebied.  
Bij de zoetwaterdoorvoer blijkt ook de oplossing van een ondergrondse doorvoerpijp te zijn 
overwogen, maar dat komt niet terug in de stukken. Die voorgeschiedenis is ons ontgaan. 
 
Ontbreken informatie bij jaarstukken 
Regelmatig is aandacht toegezegd voor rapportages over social return en RVE’s. We gaan er 
van uit dat dit op de agenda komt voor de behandeling van de begroting. Zo niet dan horen we 
dat graag nu. In de aangenomen motie over Social Return stond ook een rapportageplicht. Het 
college voert dat niet uit.  
 
Nakomen toezeggingen 
Overigens mag het college veel zorgvuldiger omgaan met het nakomen van gedane 
toezeggingen. We tellen nogal wat toezeggingen die niet op de Actiepuntenlijst staan en ook 
niet anderszins nagekomen worden. 
 
Kwaliteit in de vergadering 
Tot slot hebben we in de sessies met Jasper Loots afgesproken meer direct debat onder elkaar 
te voeren. Met de nu voorliggende procedureregeling wordt dat niet bevorderd. Een begin zou 
zijn als we in de tweede termijn op elkaars inbreng reageren. Het is goed om ook naar het 
eigen functioneren te kijken. We stellen voor daar in het fractievoorzittersoverleg over door te 
praten. 
 
Waterkwaliteit 
Onze fractie pleit al jaren voor meer prioriteit inzake duurzaamheid en aandacht voor het 
stedelijk waterbeheer en dat deze gelden structureel moeten zijn. We zijn blij dat het college 
in het najaar met een nota over duurzaamheid komt. Het is toch beschamend dat de 
waterschappen het inzake hittestress slechter doen dan de gemeenten, de provincies en het 
rijk. 
Een ander item inzake de waterkwaliteit is de aanpak aan de bron: Graag willen we meer 
prioriteit voor ontwikkelingen zoals het Pharmafilter en vernemen hoe de gesprekken met de 
ziekenhuizen verlopen inzake de toepassing van het Pharmafilter. DAAR DIENEN WE EEN 
MOTIE OVER IN! 
Laten we vooral beginnen met het plukken van de laagste appels. 
 
ICT veiligheid: tot onze verrassing is het actiepunt: rapportage over de veiligheid van de 
digitalisering van de Actielijst verdwenen. Wij maken ons daar al jaren zorgen over en dat 
blijft zo. Laten we ook het college beschouwen als een RVE en dat als KPI benoemen. 
 
Wateroverlast 



Er ligt een mooi plan van aanpak wateroverlast Kockengen. Er zijn echter meer uitdagingen. 
De nota van het HDSR was nog niet uit of we werden al weer geconfronteerd met de barre 
werkelijkheid. Dit keer in Zuid-Nederland. De bedreigingen nemen ook in HDSR-landen  toe. 
Wanneer komt de studie naar de hotspots van potentiele wateroverlast uit? Zijn de proactieve 
maatregelen klaar? Graag een overzicht. 
 
Dit is niet alleen zaak van HDSR en gemeenten, maar ook van burgers, bedrijven en boeren. 
Boeren zijn goed op de hoogte van de gevaren. Burgers en bedrijven veel minder. 
Daarom veel actiever voorlichtingsbeleid: wat staat u te wachten, u kunt er ook aan 
meehelpen: afkoppelen, vergroening. Koopt u een huis in een overstromingsgebied? Wat te 
doen bij acute nood: opblaasbootjes aanschaffen, zandzakken voor de deur? Meldt de burger 
in samenwerking met de gemeenten of er water komt/kan komen. We hameren hier al jaren 
op als fractie. 
Voorlichting niet alleen via de website waar al veel op staat, maar ook social media en 
klassieke media. 

• Inlegvel bij jaarlijkse aanslag,  
• Bioscoopreclame, denk aan de filmpjes van ons en andere waterschappen 
• Pagina’s (als van de provincie) in streekbladen of met provincie of gemeente,  
• Stands HDSR op braderiemarkten, Koeiemarkt in Woerden etc.,  
• Informatie in Fort Vechten, Museumgemalen Haastrecht en Kamerik, Dijkhuis 

Jaarsveld, gemeenten, bibliotheken. 


